
Dnes se pustíme společně do nového učiva, nebojte se, zvládnete sami. Kdo by náhodou 

nepochopil, ozve se mi mailem. 

Učivo pouze pro skupinu Mgr. Slovákové!!!!!! 

 

Do sešitu English si nadepiš nadpis 

Comparative adjectives – druhý stupeň přídavných jmen 

 

Stejně jako v češtině máme v angličtině tři stupně přídavných jmen. 

1. stupeň 2.stupeň 3. stupeň 

mladý mladší nejmladší 
young younger the youngest 

  

Dnes tedy jen 2. stupeň, používáme pro porovnání dvou věcí nebo osob. 

Jana je mladší než Tom. 

Jana is younger than Tom. 

Ano, pro porovnávání používáme slovíčko než – than. 

Pravidla pro tvoření 2. stupně: 

       1.U jednoslabičných příd. jmen se většinou tvoří zakončením -er 

           např. young -younger 

           Tall – taller 

2. U příd. jmen, která končí na – e přidáme jen koncovku – r  

např. nice – nicer 

           large – larger 

3. U přídavných jmen, která končí krátkou samohláskou a jednou souhláskou, zdvojíme 

koncovou souhlásku a přidáme – er 

např. hot – hotter 

         big- bigger 

4. U příd. Jmen, která končí na -y, nejprve změkčíme na-i a přidáme koncovku -er 

např. dirty- dirtier 

         easy- easier 

5. U dvou a více slabičných příd. jmen užíváme slovo more 

např. interesting – more interesting 

6. Některé tvary jsou nepravidelné. O nich, ale později. 



 

Tabulka pravidel 

většina - er taller, younger 
s koncovkou – e - r nicer, larger 

krátká zdvojím poslední-er hotter, bigger 
s koncovkou - y změkčím -er dirtier, easier 

dlouhá more more interesting 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=2fQb7_KUs3A 

https://www.youtube.com/watch?v=2fQb7_KUs3A

